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PROTOKÓŁ Nr XXI/2020 kadencji 2018- 2023 
Z SESJI RADY POWIATU W ŚRODZIE ŚLĄSKIEJ 

odbytej w dniu 25  czerwca 2020 roku, o godz. 14
00

 
w sali widowiskowej Centrum Kultury Alternatywnej w Środzie Śląskiej 

przy ul. Przyszkolnej 3. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu  
Przewodniczący otworzył sesję oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu 
uczestniczy 17 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 17 osób stanowi 
quorum, pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. I powitał radnych oraz 
zaproszonych gości.  
Lista obecności radnych stanowi załączniki nr 1  do niniejszego protokołu. 

 
Przewodniczący Rady 
Dzisiejsze spotkanie jest mniej liczne, ponieważ prosiliśmy o to by obecne były tylko te osoby 
które są potrzebne podczas dyskusji, podczas omawiania uchwał na dzisiejszej sesji. 
Dzisiejsza sesja jest transmitowana dzięki telewizji Roland. Przechodzimy do porządku 
dzisiejszych obrad, porządek obrad otrzymaliście Państwo wraz z zaproszeniami czy są 
jakieś uwagi do porządku obrad.     
 
Starosta 
Panie Przewodniczący, Panie Panowie radni chciałbym wnieść do porządku dzisiejszych 
obrad uchwalę nad którą pracowaliśmy na wczorajszych posiedzeniach komisji to jest w 
sprawie  określenia zadań, na które przeznaczone zostaną środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. Po prostu nie otrzymaliście Państwo w materiałach 
na sesje ale tak jak powiedziałem procedowaliśmy wczoraj nad tymi uchwałami i była 
pozytywna opinia wydana przez wszystkie komisje także bardzo proszę szanowne 
prezydium o wniesienie tej uchwały. 
 
Przewodniczący Rady 
Dobrze. Czy ktoś jeszcze chce jakiś zmian w porządku obrad dzisiejszej sesji? Nie widzę. 
Musimy przegłosować teraz wniosek który przedstawił Pan Starosta. Proszę kto jest Czy są 
jeszcze jakieś inne propozycje do zmiany porządku obrad? Nie widzę. 
 
Kto jest za wprowadzeniem do porządku obrad dzisiejszej sesji uchwały w sprawie 
określenia zadań, na które przeznaczone zostaną środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, poprzez podniesienie ręki.  
 

ZA – 17 P – 0 W – 0 
 
Projekt uchwały w sprawie określenia zadań, na które przeznaczone zostaną środki 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych został wprowadzony 
do porządku obrad.  
   
Za przyjęciem porządku obrad ze zmianą, Rada Powiatu głosowała:  
 

ZA – 17  P – 0  W – 0 

 
Porządek został przyjęty i przedstawia się następująco: 
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu Nr XX/2020 z sesji Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. 
4. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu.  
5. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 
6. Realizacja inwestycji i remontów na mieniu powiatowym. 
7. Ocena funkcjonowania Placówki Opiekuńczo-Wychowawczej Typu Socjalizacyjnego w 
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Środzie Śląskiej.  
8. „15 min. dla wyborców”. 
9. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 r. 
10. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia zadań, na które przeznaczone 

zostaną środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.  
11. Interpelacje i zapytania radnych. 
12. Wnioski i oświadczenia radnych. 
13. Sprawy różne. 
14. Zamknięcie sesji.           

                                
Ad. 3/ Przyjęcie protokołu  Nr XX/2020 z sesji Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr XX/2020 z sesji Rady 

Powiatu odbytej na posiedzeniu w dniu  28 maja  2020 roku 

Rada Powiatu za przyjęciem protokołu Nr XX/2020 głosowała:   
 

ZA - 17  P - 0  W – 0  

 
Ad. 4/Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu. (załącznik nr 2 do 
protokołu) 
 
Przewodniczący Rady 
Wszyscy radni otrzymali sprawozdanie, otwieram dyskusję w tym punkcie. 
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 

Ad. 5/ Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między 
sesjami. (załącznik nr 3 do protokołu) 
 
Starosta 
Odczytał sprawozdanie.  
           
Przewodniczący Rady 
Otwieram dyskusję.  
 
Radna Partyka-Basa 
Szanowni Państwo, Panie Starosto sprawozdanie dotyczy okresu od 15 maja do 18 czerwca 
chciałabym zapytać czy już został wyłoniony dyrektor Powiatowego Zespołu Placówek 
Oświatowych jeśli tak to kto nim został. 
 
Starosta 
Tak. Konkurs się odbył i został wyłoniony dyrektor a właściwie Pani Dyrektor, wpłynęła jedna 
oferta i to była Pani Czerwiec i została zaakceptowana na dyrektora  PZPO także konkurs 
został rozstrzygnięty.  
 
Radna Partyka-Basa 
Dziękuję bardzo i drugie pytacie co prawda ono nie dotyczy sprawozdania Starosty za ten 
okres który jest tutaj podany aczkolwiek dziś przed południem pojawiła się taka informacja na 
stronie Pana posła Pawła Hryniaka, że zostanie utworzony fundusz inwestycji 
samorządowych  tarcza samorządowa, czy ze względu na to bo za chwilę będziemy mieć 
przerwę wakacyjną i spotkamy się dopiero we wrześniu domyślam się, że Zarząd nie zdołał 
się jeszcze zapoznać i porozmawiać na temat tego w jaki  sposób zostanie rozdysponowana 
kwota i na co przeznaczona. Bo na tym jednym ze slajdów było przedstawione, że Powiat 
Średzki może ubiegać się o 2 706 000 zł. i nabór rozpocznie się z początkiem sierpnia a 
wypłaty rozpoczną się na początku września wnioski można składać do Urzędu 



3 

Wojewódzkiego. Czy my jako radni zostaniemy poinformowani w tej przerwie wakacyjnej na 
co Zarząd ewentualnie chciałby przeznaczyć te środki. Ja rozumiem, że to jest zaskoczenie 
bo to dzisiejszy… 
 
Starosta 
Oczywiście Szanowni Państwo bardzo się cieszymy, że mamy zadeklarowaną taką kwotę, 
naprawdę jest bardzo wysoka kwota i szczególnie ja jestem usatysfakcjonowany, i Pani 
Skarbnik która odpowiada za finanse. Mi się wydaje, że powinniśmy jeżeli będzie taka 
potrzeba to zadecydować wszyscy czyli wydaje mi się, że tutaj Państwo wszyscy radni 
jesteście organem stanowiącym i to my jako 15 osób… 
 
Radna Partyka-Basa 
17. 
 
Starosta 
17  osób podejmiemy decyzję i ja będę optował za tym, żeby Państwo jako radni  także 
uczestniczyli ewentualnie w podziale tych środków takie jest moje stanowisko. 
 
Radna Partyka-Basa 
Bardzo dziękuję. I myślę, że tutaj za kolegów i koleżanki mogę zadeklarować, ze jeżeli 
będzie taka wola i ewentualnie spotkanie czy sesja w czasie przerwy wakacyjnej to 
deklarujemy swoją obecność. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Rady 
Dziękuje Pani radnej, potwierdzam, że jeżeli będzie taka konieczność i taka wola to 
oczywiście odbędzie się spotkanie sesyjne troszkę wcześniej może skrócimy te urlopy. Czy 
są jeszcze pytania do Pana Starosty? Nie ma, dziękuję, zamykam dyskusję w tym punkcie.    
  
Ad. 6/ Realizacja inwestycji i remontów na mieniu powiatowym. 
 
Przewodniczący Rady 
Temat był omawiany na wczorajszym posiedzeniu komisji stałych. Otwieram dyskusję. 
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Przewodniczący Rady 
Zamykam dyskusję. 
 
Ad. 7/ Ocena funkcjonowania Placówki Opiekuńczo-Wychowawczej Typu 
Socjalizacyjnego w Środzie Śląskiej.  
 
Przewodniczący Rady 
Temat również był omawiany na wczorajszym  posiedzeniu komisji stałych. Otwieram 
dyskusję. 
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Przewodniczący Rady 
Zamykam dyskusję. 
 
Ad. 8/ „15 min. dla wyborców”. 
 
Przewodniczący Rady 
Jako, że właściwie dzisiejsze spotkanie to praktycznie głównie radni więc nie wiem czy 
będzie w ogóle dyskusja, ale otwieram dyskusję w tym punkcie. Nie ma chętnych do 
dyskusji, zamykam dyskusję w tym punkcie. 
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Ad. 9/ Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 r. 
 
Przewodniczący Rady 
Wczoraj na Komisji Budżetowej Pani Skarbnik przedstawiała nam zmiany budżetowe i 
omawialiśmy tą uchwałę. Otwieram dyskusję w tym punkcie. 
 
Radna Partyka- Basa 
Szanowni Państwo, wczoraj od Pana Grzegorza Pierzchalskiego otrzymaliśmy opis zadań w 
ramach środków przeznaczonych na zakup radarowych wyświetlaczy prędkości. Chciałabym 
jeszcze dzisiaj o coś zapytać. Tam jeśli chodzi o zakup tych instalacji radarowych 
wyświetlaczy miejscowość Lutynia w pasie drogi powiatowej nr 1606 D w miejscowości 
Lutynia ulica Kościuszki przy przejściu dla pieszych w okolicy przedszkola Bajkowa Lutynia 
Kościół Rzymskokatolicki ewangelicki, restauracja, apteka, sala gimnastyczna. Następnie 
poniżej zakup i montaż wyspowych progów spowalniających ponownie jest wpisana ta sama 
pozycja. Nie jestem specjalistą Pan Grzegorz wczoraj informował, że spotkała się Powiatowa 
Rada Bezpieczeństwa nie wiem czy to jest uzasadnione, żeby w tym samym miejscu i był 
montowany zakup instalacji radarowej oraz spowalniacza bo jeśli będzie rozumiem ta 
instalacja radarowa to chyba z automatu ten samochód   będzie zwalniał. I jeszcze czy to 
jedno i drugie czy to nie wyklucza się, że jedno i drugie jest montowane. I jeszcze drugie 
pytanie powoływał się Pan na krajową mapie zagrożeń bezpieczeństwa. Sprawdziłam sobie 
wpisy dotyczące miejscowości Lutynia i ulicy Kościuszki, i znalazłam jedyny wpis z 20 
czerwca z godziny 16.47 dotyczący nieprawidłowego parkowania więc  bardzo bym prosiła o 
wyjaśnienie. 
 
Radny Pierzchalski 
Pani radna, szanowni Państwo absolutnie jedno drugiego nie wyklucza im więcej poprawy 
bezpieczeństwa tym lepiej. Jeśli chodzi o ten wpis to Pani radna dobrze, że tak jest 
aczkolwiek uważam, że to jest miejsce naprawdę niebezpieczne. A to że nic się tam do tej 
pory groźniejszego nie stało to się po prostu wypada cieszyć z tego. Także myślę, że jedno 
drugiego absolutnie nie wyklucza. 
 
Radna Partyka –Basa 
Ja się cieszę, że się tam nic nie stało było wczoraj przywołanie, że tam jest tyle tych 
wypadków i tak dalej że dlatego tam są potrzebne aż dwa zabezpieczenia. 
 
Radny Pierzchalski 
Pani radna w miejscowości Ciechów będą aż cztery także,  
 
Głos z sali 
W różnych miejscach. 
 
Radny Pierzchalski 
W różnych miejscach tutaj również szanowni Państwo zawsze wyświetlacz prędkości on jest 
dużo wcześniej od docelowego miejsca w którym należy, że tak powiem zwolnić jeżeli on jest 
dużo wcześniej a próg, wyniesione przejście będzie bezpośrednio przed tym to znaczy próg 
będzie bezpośrednio przed przejściem to on spełnia swoją rolę w 100%. 
 
Radny Wojewódka 
A jaka prędkość jest … 
 
Radny Pierzchalski 
20 kilometrów. Słucham? Tą prędkość właśnie, tą do której trzeba zwolnić rzeczywiście. 
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Przewodniczący Rady 
Dziękuję, może ja poproszę radnego, który jest najbardziej w tym momencie topograficznie 
jak gdyby zorientowany, czyli radny Uszyński prosiłbym żeby to wyjaśnić te kontrowersje  czy 
to jest to samo miejsce, czy to nie jest to samo miejsce. 
 
Radny Uszyński 
Panie Przewodniczący, szanowna Rado tutaj chyba się wkradł jakiś błąd ponieważ były 
wstępne ustalenia, że mamy dwa przedszkola w pasie przy ulicy Kościuszki czyli tutaj mamy 
przy kościele jedno przedszkole i drugie przedszkole jest bliżej ulicy Kościelnej w kierunku 
Dino. Powiem tak jest to dosyć bardzo ruchliwa droga, mamy tam straż pożarną, która 
często właśnie wyjeżdżą  w tą drogę. W ostatnim czasie było, pół roku temu doszłoby do 
wypadku nawet na pasach, zginęłoby dziecko nie wiem czy to po prostu policja odnotowała, 
właścicielka Pani która była z tym dzieckiem no zgłaszała to na policję, nie wiem czy to jest 
po prostu odnotowane. Także uważam, że to jest uzasadnione ponieważ to jest bardzo długa 
droga, ruchliwa prowadząca można powiedzieć w kierunku Wrocławia  i w kierunku tutaj 
Kostomłot, no i jest kościół szereg różnych sklepów, także to jest naprawdę uzasadnione ja 
jako tutaj przedstawiciel może tak powiem sołtys mam wielokrotnie zgłaszane takie problemy 
także myślę, że na zdrowiu nie ma co oszczędzać a oczekiwać na takie wypadki i później 
dostawiać także bardziej zapobiegajmy niż… 
 
Przewodniczący Rady 
Niż leczmy. 
 
Radny Uszyński 
Także jest to uzasadnione Panie Grzegorzu radny bo ustalaliśmy, że będzie to w dwóch 
miejscach chyba że coś się zmieniło czy tutaj prawdopodobnie jakiś błąd się wkradł bo 
mamy mówię dwa przedszkola przy kościele i tutaj jest około 500 metrów także Pani radna 
zapewniam Panią, że jest  to uzasadnione ale dziękuję, że tak Pani wnikliwie tutaj. 
Oczywiście, że no mało mamy tego jeżeli chodzi o tych świetlnych i wiem, że każdy chciałby 
mieć w swojej wiosce także miejscowości. Także myślę, Panie Grzegorzu, że to będzie tak 
jak ustalaliśmy na szczeblu sołectwa, dziękuję bardzo.  
 
Przewodniczący Rady 
Chciałabym tylko, żeby to się opierało bardziej na temat budżetu, ale bo to jest uchwała 
budżetowa, mówimy teraz o uchwale budżetowej  o zmianie w uchwale budżetowej. 
 
Radna Partyka- Basa 
Ale to Panie Przewodniczący dotyczy budżetu bo na to mają być przeznaczone środki. 
 
Przewodniczący Rady 
Dokładnie tak, proszę wskazać jaka Pani zmianę widzi, co tam trzeba byłoby zmienić,  co 
tam należy zmienić. 
 
Radna Partyka- Basa 
Ale ja nie chcę wskazywać zmiany tylko dopytać, bo jeśli mam zacząć głosować to 
chciałabym wiedzieć nad czym głosuję. I absolutnie nie podważam tego czy tam były 
wypadki czy nie było tylko po prostu ze względu na to, że wczoraj była informacja taka, że 
tam są zagrożenia chciałam sobie te zagrożenia sprawdzić więc chwała Panu Bogu, że nie 
ma tych wypadków i absolutnie nie oczekuję żeby tam jakiekolwiek wypadki były. Może tak 
jak Pan radny z tej miejscowości mówi wkradł się błąd, że  nie wskazano konkretnie miejsca 
w którym będzie ten fotoradarowy wyświetlacz a w którym miejscu będzie próg zwalniający. 
A co do wypowiedzi Pana radnego, czy każdy chciałby mieć w swojej miejscowości proszę 
mi uwierzyć moja wypowiedź nie jest powodowana tym, że chciałabym żeby w miejscowości 
Rakoszyce był taki wyświetlacz ponieważ w tamtym roku przy szkole podatkowej przy 
realizacji ścieżki rowerowej Kulin - Cesarzowice   za co chciałabym tutaj Zarządowi 
podziękować pojawił się na nowo próg zwalniający przy szkole podstawowej w Rakoszycach 
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więc to nie jest tak że tutaj walczę, żeby w Rakoszycach pojawił się taki wyświetlacz a nie u 
Pana w miejscowości w Lutyni, dziękuję. 
 
            
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Przewodniczący Rady 
Zamykam dyskusję. Głosowanie będzie imienne poprzez odczytanie imienia i nazwiska 
radnego w kolejności alfabetycznej i zadeklarowanie głosowania.  
 
Artur Bogucki – ZA; Sebastian Burdzy – ZA; Józef Chabraszewski - ZA 
Honorata Dulska – ZA; Czesław Kaczmarek – ZA;  
Marek Majerowski – ZA; Halina Mikła – ZA;  
Judyta Partyka-Basa – ZA; Grzegorz Pierzchalski – ZA; Jan Piotrowski – ZA;   
Krzysztof Szałankiewicz – ZA; Joanna Szremska – ZA; Małgorzata Rachwalska – ZA  
Daniel Uszyński – ZA; Agnieszka Wiatrzyk – ZA;  
Mariusz Wojewódka – ZA;  Maria Zachary – ZA 
 
Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 17; P – 0; W - 0  
podjęła uchwałę Nr XXI/130/2020 w sprawie w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 
2020 r. 
 
Ad. 10/ Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia zadań, na które 
przeznaczone zostaną środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych. 
 
Przewodniczący Rady 
Otwieram dyskusję. 
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie imienne. 

Artur Bogucki – ZA; Sebastian Burdzy – ZA; Józef Chabraszewski - ZA 
Honorata Dulska – ZA; Czesław Kaczmarek – ZA; Marek Majerowski - ZA;  
Halina Mikła – ZA; Judyta Partyka-Basa - ZA; Grzegorz Pierzchalski – ZA;  
Jan Piotrowski – ZA;  Krzysztof Szałankiewicz – ZA; Joanna Szremska – ZA; 
Małgorzata Rachwalska – ZA; Daniel Uszyński – ZA; Agnieszka Wiatrzyk – ZA;  
Mariusz Wojewódka – ZA; Maria Zachary – ZA 
 
Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 17; P – 0; W - 0  
podjęła uchwałę Nr XXI/131/2020 w sprawie określenia zadań, na które przeznaczone 
zostaną środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 
 
Ad. 11/ Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady 
Otworzył dyskusję.  
 
Nikt nie wyraził chcę zgłoszenia interpelacji oraz zapytania. 
 
Przewodniczący Rady 
Zamknął dyskusję.  
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Ad. 12/ Wnioski i oświadczenia radnych. 
 
Przewodniczący Rady 
Otwieram dyskusję. Proszę bardzo Pani radna Judyta Partyka-Basa, dziękuję za aktywność 
Pani radna, prawdę mówię.  
 
Radna Partyka-Basa 
Panie Przewodniczący myślę, że nie potrzebne te uwagi bo nie wiem czy mam już… 
 
Przewodniczący Rady 
Nie, ale ja to mówię z całą sympatią, proszę mi wierzyć. 
 
Radna Partyka-Basa 
Ja też Pana darzę naprawdę wielką sympatią alt to jest niepotrzebne czy mam w uchwale 
budżetowej pytać, tylko zgłaszać zmiany, nie mogę dopytać za czym głosujemy no chyba 
lepiej żebyśmy wiedzieli interpelacje składamy źle, nie takie, niezgodne z ustawą. 
 
Przewodniczący Rady 
No jeżeli tak jest ja bym chciał wyjaśnienia. 
 
Radna Partyka-Basa  
No nie chciałabym już na temat interpelacji  dzisiaj. Ale mam tutaj do Pana Starosty taką 
prośbę od jakiegoś czasu akurat ja chciałabym tutaj zaapelować w imieniu naszego klubu 
obserwujemy posty, zdjęcia które ukazują się na profilu facebookowym nie wiem czy nie 
podobamy się czy nie mieścimy się w kadrze, nie mieścimy się w telefonie, proszę sobie 
przejrzeć z reguły kiedy są jakieś zdjęcia z sesji, uroczystości rzadko kiedy jesteśmy na tych 
zdjęciach. Nawet przed chwileczką sprawdzaliśmy jest ujęcie na Pana Starostę, na tą część, 
część z góry a my jesteśmy tam jak w tle. To tak jakbyśmy byli niepotrzebni, mamy nie 
przychodzić na sesję to tak… 
 
Przewodniczący Rady 
To jest taki wniosek    
 
Radna Partyka-Basa  
Wniosek.  
 
Przewodniczący Rady 
Dobrze. 
 
Radna Partyka-Basa  
Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Rady 
Dziękuję za wniosek. 
 
Nikt  nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 13/Sprawy różne. 
 
Radna Zachary 
Ja chciałam zadać pytanie w związku z sytuacją jaką mamy w tej chwili jeżeli chodzi o 
opady, które się pojawiły w ubiegłym tygodniu, opady takie dość mocne. Wiemy na dzień 
dzisiejszy, że są stany alarmowe ogłoszone po drugiej stronie Wrocławia, na dzień dzisiejszy 
stan ostrzegawczy jest na wodowskazie w Tresnie, na wodowskazie w Brzegu Dolnym i na 
wodowskazie Malczyce czyli ten stan pokazuje, że powinniśmy mieć ogłoszone dla naszego 
powiatu po prostu stan pogotowia przeciwpowodziowego. I moje pytanie czy takie pogotowie 
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Pan Starosta zamierza po prostu wnioskować do Pana Wojewody o jego ogłoszenie? I 
drugie pytanie, że w związku z takim właśnie już zagrożeniem  wynikającym z czujności czy 
mamy, czy może już była a my nie wiemy posiedzenie zespołu kryzysowego w tej sprawie i 
czy były omawiane sprawy na dzień dzisiejszy jakie są z tego tytułu stany wód, dziękuję 
bardzo. 
 
Przewodniczący Rady 
Proszę Państwa to wprawdzie jest pytanie ale trudno, żeby na to pytanie odpowiadać w 
jakimś trybie dwutygodniowym, bo to jest na dzisiaj więc myślę, że w tej sytuacji ta 
odpowiedź jest jednak sensowna, prawda. 
 
Starosta 
Szanowni Państwo Powiatowy Zespół Zarządzania Kryzysowego cały czas funkcjonuje, 
mięliśmy do tej pory 18 posiedzeń, jutro na godzinę 13.00 mamy posiedzenie 19-naste i jak 
Pani radna zwróciła uwagę na rzecz bardzo istotną dlatego, że mamy doświadczenia z 97 
roku, mamy doświadczenia 2010 roku powodzi. I powiem Państwu, że ja osobiście jestem 
zainteresowany bezpieczeństwem powodziowym dlatego, ze mieszkam w dolinie odry i nie 
daj Boże jeżeli coś by się wydarzyło to ja mam swój dom zalany do pierwszego piętra i jakby 
ja to sprawdziłem także nie wymyślam, nie dywaguję tylko po prostu o tym wiem bo w 97 
roku jako radny gminny sprawdzałem mapy i tak wychodzi ponad pierwsze piętro. Już 
podjęliśmy kroki z moim inspektorem do spraw zarządzania kryzysowego cały czas 
monitorujemy sprawę opadów i sprawę stanów ostrzegawczych alarmowych i nawet dzisiaj 
na moje polecenie Pan inspektor wykonał inspekcje wałów, także sprawdzał wały i sprawdzał 
poziom wody. Jak Państwo wiecie jesteśmy w zlewni dwóch rzek Odry jednej z największych 
rzek w Polsce i to ten dolny bieg, Strzegomka i Bystrzyca także przede wszystkim jeżeli 
występuje zagrożenie to występuje z tych rzek. I ja pofatygowałem się wczoraj osobiście po 
godzinie 17.00 pojechałem na Odrę w dwa miejsca i sprawdzałem stan wody i w Głosce 
brakowało ok. 2,5 metra do tego, żeby woda wystąpiła z koryta, także ten zapas był i jest 
duży, dlatego, że dzisiaj Pan inspektor potwierdził to. Przed stopniem wodnym w Malczycach 
sytuacja była podobna, także na zalewie w Prężycach bo zalew jest połączony z głównym 
korytem Odry brakowało do wystąpienia według mojej oceny ok 5 metrów także jakby cały 
czas monitorujemy sprawę ale jak Państwo widzicie słońce ładnie świeci i prognozy są tutaj 
bardzo optymistyczne i o godzinie 17.00 dzisiaj powinna być ta fala kulminacyjna na 
wysokości Brzegu Dolnego z tym, że jeżeli chodzi o stan wody to wygląda on następująco w 
Brzegu Dolnym było dzisiaj 580 centymetrów i to jest stan ostrzegawczy przekroczony o 70 
centymetrów, natomiast w Malczycach było 538 i stan ostrzegawczy przekroczony o 48 
centymetrów także jeżeli będzie taka potrzeba to oczywiście zespół Zarządzania 
kryzysowego będzie się zajmował sprawą zabezpieczenia przeciwpowodziowego ale jak 
Państwo wiecie ja do wszystkich spraw podchodzę bardzo spokojnie i wydaje mi się, że tutaj 
na dzień dzisiejszy nie powinniśmy czuć niepokoju. Ja pamiętam 97 rok i muszę powiedzieć, 
że trochę analogii jest, że w czerwcu 97 roku też podobnie padało, padało bez przerwy około 
dwóch tygodni natomiast ta falę powodziową która wtedy spowodowała takie spustoszenie to 
było oberwanie chmury w Sudetach Wschodnich i kumulacja fali powodziowej na górnym 
biegu Odry i Nysie Kłodzkiej spowodowało to, że zostaliśmy zalani. No miałem ten komfort, 
że w 97 roku zalało naprzeciw mnie, przed nami i za nami, także ta Gmina Miękinia północ 
Gminy Miękinia ocalała. Ale ja pamiętam tamten okres i może pani radna być spokojna, że ja 
jakby tutaj zabezpieczam też siebie i swoją rodzinę, także jestem w szczególnej sytuacji. I 
mogę Państwa zapewnić i też nas oglądających, że będę tutaj bardzo czujmy. Zresztą 
przypomniałem sobie, że są dwa przepusty pod wałami to jest na wysokości miejscowości 
Lenartowice i za stopniem wodnym Brzeg Dolny to Pani radna na pewno też je zna i też 
trzeba pamiętać o nich bo może to spowodować, także Pan inspektor sprawdził jest 
wszystko zabezpieczone. Jakie możemy mieć obawy?  No niestety w 97 roku nie mieliśmy 
na naszym terenie bobrów a jeżeli mięliśmy to tylko dwie pary, natomiast teraz mamy dużą 
ilość tych skądinąd pożytecznych zwierząt ale jak Państwo wiecie one kopią nory także to 
mnie niepokoi i dlatego musimy cały czas monitorować wały i jeżeli znajdziemy taki, miejsce 
uszkodzone no to musimy czym prędzej interweniować. Także widzę tylko na dzień 
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dzisiejszy niebezpieczeństwo jakby te piękne zwierzątka nam przekopały wały wtedy 
mielibyśmy problem. Dziękuję. 
 
Radna Zachary 
Panie Starosto bardzo przepraszam ale ja pytałam jeszcze o stan pogotowia czy Pan będzie 
ogłaszał? Bo to istotne jest z uwagi na inne sprawy, które się wiążą później powiedzmy z 
odszkodowaniami czy będzie ogłoszony ten stan pogotowia to jest jedno pytanie, dopytuję. 
Natomiast druga sprawa mówi Pan, że monitorujemy wały jeżeli chodzi o Starostwo 
cieszymy się bardzo bo wszyscy musimy być bezpieczni szczególnie mieszkańcy. natomiast 
nie wiem czy Państwo wiecie już że są wykonywane roboty na odcinku od Kobylnik do 
Zakrzowa, czy to Państwu ktoś zgłaszał stąd moje pytanie było dotyczące posiedzenia 
komitetu czy centrum reagowania kryzysowego powiatowego, dlaczego? Bo tam byłaby 
informacja Pani kierownik z nadzoru wodnego dotycząca właśnie realizacji tej inwestycji bo 
to jest bardzo ważne. Ja dzisiaj byłam Szanowni Państwo na tym wale w związku z 
wczorajszą informacją jednego naszych panów radnych ponieważ padło określenie, że wał 
jest rozkopany i każda woda przejdzie i zatopi mieszkańców więc to była taka awaria 
powiedziana za mocna Szanowni Państwo chcę Państwa tutaj wszystkich uspokoić  w 
sensie przekazania innym mieszkańcom no bo ludzie pytają, dzwonią. Proszę państwa tak 
jak mówimy stan ostrzegawczy mówi o tym, że musimy być czujni czy dojdzie do stanu 
alarmowego, może dojść bo to kilkanaście centymetrów brakuje do odczytów.  Natomiast 
przy tych stanach woda ma się utrzymać w brzegach czyli będzie to woda brzegowa 
niemniej ona może wyjść w takich najmniejszych obniżeniach czyli tak jak Pan Starosta 
powiedział w Wawrzynie jest przepust wałowy w Głosce jest przepust wałowy no i jeszcze na 
małym wale i tak samo dotyczy to rzeki Strzegomki i Bystrzycy. Natomiast tu informacja dla 
nas, dla Gminy, dla Starostwa jest przydatna wszystkim mówiąca o tej inwestycji. Ja 
oczywiście wczoraj powiedziałam, że jeżeli jest inwestycja wykonywana na wałach 
przeciwpowodziowych to w tym okresie kiedy ta realizacja następuje wykonawca czy 
inwestor bierze na siebie odpowiedzialność za przygotowanie czy zabezpieczenie, to tylko 
tyle, dziękuję.  
 
Starosta 
Na chwilę obecną nie przewiduję takiego kroku dlatego, ze prognozy są takie, ze o godzinie 
17.00 dzisiaj woda w Odrze na wysokości Powiatu Średzkiego zacznie opadać takie są 
prognozy i mam nadzieję, że jutrzejsze wskazania to potwierdzą. Bo dzisiaj mamy ten stan o 
którym mówiłem jaki występuje także to są niewielkie przekroczenia 70 i 48 centymetrów 
także nie widzę w tej chwili potrzeby, żeby wprowadzać stan alarmowy jeżeli chodzi o Powiat 
Średzki. 
 
Przewodniczący Rady 
Stan pogotowia. 
 
Starosta 
Nie widzę takiej potrzeby wydaje mi się, że monitorujemy, jesteśmy czujni jeżeli tylko będzie 
zagrożenie wtedy będę reagował i będziemy wprowadzać odpowiedni stan. Ja przypominam 
sobie jak było w 97 roku no mam ten komfort, że mam duże doświadczenie szanowni 
Państwo jeżeli na Odrze górnej zalewa nam Kędzierzyn Koźle, Racibórz natomiast na Nysie 
Kłodzkiej – Kłodzko, Bardo, Nysę wtedy musimy naprawdę się obawiać. Mamy też ten 
komfort, że ta fala powodziowa z górnej Odry i z Nysy do nas podąża około trzech dni także 
mamy czas na to żeby się przygotować i to jest nasz przywilej. I tutaj będę tego pilnował tak 
jak powiedziałem jestem sam żywotnie zainteresowany żeby cokolwiek złego tutaj się nie 
stało. Natomiast jeśli chodzi o drugie pytanie to firma z Lublińca wykonuje kurtynę 
zabezpieczającą według informacji którą posiadam firma ta wykonuje odwierty i wtłacza tam 
specjalny środek, mieszanina betonu z czymś tam technicznie szczegółów nie znam, ale tak 
to wygląda i oni będą to robić na w tym newralgicznym  miejscu między Zakrzowem a 
Kobylnikami i wiemy o tym. I tak jak Pani radna tu mówi jeżeli biorą na siebie, ale oni 
powiedzieli, że nie będą ingerować w wał przeciwpowodziowy. Oczywiście wezmę sobie do 
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serca to co Pani mówiła i zlecę inspektorowi, żeby tam specjalnie pojechał tylko poda Pani 
szczegóły, żeby to przejrzał, jak trzeba będzie to pojadę osobiście i zobaczę jak to wygląda. 
 
Przewodniczący Rady 
Dziękuję Panie Starosto jesteśmy jeszcze w punkcie sprawy różne czy ktoś z Państwa  
jeszcze ma jakąś sprawę do omówienia? Ja pozwolę sobie tylko powiedzieć, nie 
planowaliśmy oczywiście sesji w okresie wakacyjno - urlopowym tradycyjnie ale w związku z 
tymi informacjami które przekazała Pani radna Judyta  Partyka – Basa, oczywiście, ze tak 
oczywiście z odpowiednio wcześniejszym powiadomieniem, żeby Państwu tego czasu 
całkiem nie, organizacyjnie nie rozwalić. Ale chcę Państwu życzyć w tym momencie 
spokojnego urlopu, spokojnych wakacji i zamykam ten punkt sprawy różne.   
  
Nikt  nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 14/ Zamknięcie sesji. 

Przewodniczący Rady wobec zrealizowanego porządku posiedzenia zamknął XXI w 
kadencji 2018 – 2023 posiedzenie Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. 
 
Protokołowała:     
(-) 
Maria Pstrowska 
 

Artur Bogucki 
(-) 

Przewodniczący Rady 
 

 


